
Skolebestyrelsesmøde, mandag d. 19. august 2024, kl. 17.00-19.00 

Mødet afholdes på lærerværelset. 

Deltagere: 

Martine (f – form.)   Anette Ø. (m) 

Christian  (f – næstf.)   Steffen (m) 

Dan (f)    elevrep. 

Søren (f)    elevrep. 

Christian (f)    Protokol ført af: 

Trine (f) 

Inga (f)    

Dagsorden (Orientering / Drøftelse / Beslutning / Høring / Tilsyn):   

 

0. Referat til forældrene (B) 

a. Inga 
 

1. Godkendelse af dagsordenen (B)  

a. Der afsættes i stedet 25 minutter til punkt 6. Ellers ingen kommentarer. 
 

2. Elevråd (O) – 10 min. 

a. Elevrådet har ikke haft mulighed for at mødes endnu. Det siddende elevråd bliver 

ved frem til efter trivselsdagen.  

 

3. Forretningsorden (D/B) – 15 min. 
Revidering – Bilag 

a. De foreslåede revideringer tages ind, og den reviderede forretningsorden sendes ud. 

Der er ikke behov for at behandle det igen. Ændringerne vedrører præciseringer af 

datoer og tidsfrister. 

 
 

 

4. Skoleåret 2024-25 ( ) – 30 min. 

a. Godkendelse af klasseskemaer (B) – bilag 

o Sammenhængen mellem faglokalerne og faglærerne er altid svær at få til at gå 

op, men det efterstræbes så vidt muligt. Valgholdene er så store, at 

faglokalerne ikke altid er store nok. Kvadratmeterne er få, og vi drøfter 

mulighederne for at finde flere af dem.  

o Gymnastiksalen er eftertragtet om eftermiddagene, for der vil SFO1 ofte også 

gerne have adgang til den. Det er en udfordring, men det er løst bedst muligt i 

nuværende skoleår.  



o Hvis skolen på et tidspunkt skulle blive 3-sporet (i forbindelse med en evt. 

skoleudvidelse; se senere i referatet), så skal man have øje for, om der vil 

være faglokaler nok. 

o Klasseskemaerne godkendes. 

b. Projekt/organisering i børnehaveklasserne (O) 

o Det prioriteres at skabe helhed og sammenhæng i begge klasser, så vi lever op 

til kompetencemålene, men også så samarbejdet bliver dynamisk, og så 

børnene føler sig trygge og oplever genkendelighed i rammerne. 

Børnehaveklasserne har ikke idræt som fag, men det tænkes ind i hverdagen – 

især fra efteråret. Der er positive tilbagemeldinger fra personalet ifht. den 

fælles mødetid og strukturen med tre voksne. Det giver ro og børnene falder 

umiddelbart godt til. Kontaktforældrene opfordres til at lave noget for begge 

klasser for at være medskaber af en fællesskabskultur.  

o 7. årgang bliver i år uddannet i at være legepatruljer (fra slut august 2024), og 

det handler om at igangsætte aktiviteter i frikvartererne.   

c. Implementering ift. elever og forældre af Princip for skærmbrug (O)  

o Søndre Skole er i gang med at implementere det. Lærerne er i gang med at 

give input til, hvordan principperne kan folde sig ud i skolehverdagen, og 

derefter vil elever og forældre høre mere.  

o Eleverne er allerede ved at vænne sig til voksenstyringen af skærmbrugen i 

Klubben. I SFO’en har man adgang til iPad en halv time om ugen, og der skal 

foregå en social interaktion og digital dannelse omkring det.  

d. Trivselsmåling fokusområder og processen i klasserne (O) 

o I udskolingen er der fokus på at holde koncentrationen 

o Et nyt tiltag er fællessamlinger hver torsdag, hvor man mødes enten 0. -2. 

klasse, 3.-5. klasse eller 6.-9. klasse og hver fjerde gang er det hele skolen, der 

mødes. Man synger sammen og får evt. fælles beskeder. Det tager 20 

minutter.  

 

5. Høring - Budget 2025 (D/B) – 15 min. 
Høringsmateriale - se kommunens hjemmeside fra d. 15. august 

a. Der er ikke umiddelbart nogle ændringer, der får betydning for Søndre Skole. Der 

skæres ikke på driften. Der ligger ikke et sparekatalog, ligesom der har gjort det de 

andre år. Skolebestyrelsen er derfor ikke inviteret til dialogmøder, men vil spørge ind 

til dette.  

b. Beslutningen om skoleudvidelse er udskudt til 2025, fordi man afventer, hvordan 

udstykningen af Ravnsborg Enge tager form.  

c. Vi er tilfredse med, at man i budgettet indtænker flere midler til de børn og voksne, 

har brug for hjælp. Vi håber, at det giver personalet tid og luft til at skabe de rammer 

for børnene, som de ønsker.  

d. Vi vil afgive høringssvar inden 4/9-24.  

 

6. Ansættelse af ny skoleleder (O/D) – 25 min. 

a. Lars Nedergaard (skole- og dagtilbudsleder) sætter processen i gang og laver en 

tidslinje for processen, herunder at sikre, at relevante interessenter fra både skole, 



SFO, pædagogisk leder og forvaltning er repræsenterede i ansættelsesudvalget. 

Formand og næstformand i skolebestyrelsen er også en del af dette udvalg.   

b. Skolebestyrelsen kan komme med input til konkrete spørgsmål eller 

opmærksomhedspunkter til formand og næstformand, og der lægges op til, at 

skolebestyrelsen i den forbindelse afholder et møde, hvor dette drøftes (første 

samtaler ligger 17. september 2024).  

c. Skoledirektøren (Henrik Laybourn) og lederen af skole- og dagtilbud (Lars 

Nedergaard) har ansvaret for den endelige ansættelse.   

d. Samtalerne foregår over to runder, og ansøgerne skal også gennemføre forskellige 

test, herunder besvare en case. 

e. Planen er, at man kan udpege en skoleleder i slutningen af september, og at 

vedkommende kan begynde 1. november 2024.  

 

7. Meddelelser/nyt fra (O) – 5 min. 

• SFO, koloni og juniorklub 

o Fællesskab, konflikthåndtering og gyldne øjeblikke 

o Muligvis brug for flere hænder 

o Overvejelser om at vælge uge 32 i stedet for 

o Lige nu er det mandag, tirsdag, torsdag, at der er juniorklub, men der er 

overvejelser om at lægge den mandag, onsdag og fredag i stedet for, for at 

gøre det muligt at deltage i de arrangementer, der som regel ligger på de dage 

(der er sjældent arrangementer tirsdag og torsdag). Skolebestyrelsen 

godkender den beslutning. 

• Formand, mødedatoer, intro til Skolebestyr.arb. 26.08. 

o Alt ok 

• Skoleledelsen 

o Jan, Sabrina og Anette har deltaget i en workshop, som handlede om 

kommunikationen mellem skole/SFO og hjemmet. Dette vil de gerne dykke 

mere ned i sammen med skolebestyrelsen.  

• Andre 

o En årsplan med omlagte dage + ferieplan ønskes udsendt. 

 

8. Evt. – 5 min. 

a. Der er kommunikation med kommunen om en mere sikker skolevej ifht. at krydse 

Søndre Viaduktvej. Det kan evt. komme på som punkt til næste møde, og måske kan 

man invitere Bygge- og Teknikudvalget ud for at vurdere mulighederne. De kan 

måske også se på mulighederne for dræn v. de grønne områder.  

Efter mødet: rundvisning på skolen for interesserede 

 

Mødedatoer for efteråret - mandage kl. 17.00-19.00: 19.08. – 07.10. – 04.11. – 09.12  

 

 


